

Speeches from the Throne, &c.

(Sir JAMES CRAIG, Governor, 1810.)

" your Constituents, with the satisfactory consciousness of not having neglected their service, or overlooked their interests, in the various Acts that you have presented to me for His Majesty's Assent.

" Upon the state of our public affairs, the difficulty of communication with Europe has this winter appeared greater than usual, probably owing to the impediments thrown in the way of the American commerce, by the Acts of their Government, I have therefore little to communicate. The feelings which would otherwise have attended the much lamented death of an amiable Princess, were almost lost in the contemplation of the afflicting calamity by which that event was followed, in the alarming indisposition of our revered Sovereign. Let us place our confidence in the mercy of God, and trust that He will, in His gracious dispensation, realise those hopes that were held out to us by the last account that we have received, of his being speedily restored in health to his grateful people.

" It is scarcely necessary that I should observe upon a new Act of non-intercourse, or non-importation, with respect to Great-Britain, which has passed in the American Congress. By what I can understand, the best of their Lawyers are divided in their opinion as to its operation with us; however, I fear there can be no difference of sentiment as to its being a branch of that system of partial and irritating policy which has so long marked their public proceedings towards us. The Bill which you have so wisely passed, for preventing the nefarious traffic that has been but too long carried on in the forgery of their Bank Notes, will, at least, prove that you have not suffered any sentiment of resentment to weigh against those principles of liberal justice with which you are at all times animated towards them.

" I have, Gentlemen, to thank you for the provision that has been made for the payment of the expenditure that has been incurred in the providing an habitation for your Governor, beyond the sum originally voted for the purpose, having taken this step upon myself, in the confidence I placed in the liberality of Parliament. I feel, however, some anxiety that the good people of the Province should know that the expenditure has been conducted, by the Gentlemen appointed to Act as Commissioners, with an economy that has saved some thousands of pounds, and with respect to myself, under the knowledge that there existed funds by which it could be answered, without laying any additional burthen upon them.

" Among the Acts to which I have just declared His Majesty's Assent, there is one which I have seen with peculiar satisfaction, I mean the Act for disqualifying the Judges from holding a seat in the House of Assembly. It is not only that I think the measure right in itself, but that I consider the passing an Act for the purpose as a complete renunciation of the erroneous principle, the acting upon which put me under the necessity of dissolving the last Parliament.

" Gentlemen, you are about to return to your homes, and to mix again in the common mass of your fellow Citizens. Let me entreat you to reflect

" sujétion, et de ce que vous pourrez retourner chez vos constituants avec le sentiment satisfaisant de n'avoir point négligé leur service, ou oublié leurs intérêts dans les divers Actes que vous m'avez présentés pour l'agrément de Sa Majesté.

" Quand à ce qui regarde l'état de nos affaires publiques, la difficulté de la Communication avec l'Europe a paru être plus grande que de coutume cet Hiver, probablement en raison des entraves par lesquelles le Gouvernement des Etats-Unis embarrasse le commerce de leur Pays. Les sensations qui auroient autrement accompagné la mort d'une aimable Princesse, qu'on ne peut assez déplorer, se sont presque évanouies dans la contemplation de l'affligeante calamité, par laquelle cet événement fut suivi dans l'indisposition alarmante de notre Révéré Souverain. Reposons notre confiance dans la bonté Divine, et espérons que dans Sa grace elle réalisera les espérances que nous offrent les dernières nouvelles que nous avons reçues, qu'il sera bientôt rendu avec une santé rétablie à ses Sujets reconnoissans.

" Il est à peine nécessaire que Je fasse aucune observation sur le nouvel Acte pour empêcher la Communication ou l'Importation à l'égard de la Grande-Bretagne, qui a passé dans le Congrès Américain. Par ce que Je puis apprendre, leurs meilleurs Jurisconsultes sont partagés dans leurs opinions, quant à son opération. Parmi nous, cependant, Je crains qu'il ne peut y avoir aucune différence de sentimens sur ce que c'est une Branche de ce système de politique partielle et irritante, qui a si longtems donné l'empreinte à leurs procédés envers nous. Le Bill que vous avez si sagement passé pour arrêter le trafic criminel des contrefaçtions de leurs Billets de Banque, qui n'a duré que trop longtems, prouvera au moins que vous n'avez point permis à des mouvemens de ressentimens, de balancer ces principes d'une Justice libérale qui vous animent en tous tems envers eux.

" J'ai à vous remercier, Messieurs, d'avoir pourvu au paiement de la Dépense encourue en établissant une demeure pour Votre Gouverneur, en outre de la somme originairement votée pour cet objet. Ayant pris cette démarche sur moi, dans la confiance que Je reposois dans la libéralité du Parlement, Je désire néanmoins que le bon Peuple de cette Province sache que la Dépense a été conduite par les Messieurs nommés pour agir en qualité de Commissaires, avec une économie qui a épargné quelques milliers de livres, et quant à ce qui me regarde moi-même, qu'il m'étoit connu qu'il existoit des fonds par lesquels elle pouvoit être liquidée, sans leur imposer aucun fardeau additionnel.

" Parmi les Actes auxquels Je viens de déclarer l'assentiment de Sa Majesté, il y en a un que J'ai observé avec une satisfaction particulière, Je veux dire l'Acte pour rendre les Juges inhabiles à siéger dans la Chambre d'Assemblée; ce n'est pas seulement que Je trouve la mesure juste en elle-même, mais que Je considère que passer un Acte pour cet effet, est une renonciation complète des principes erronés, sur lesquels le dernier Parlement agissoit, quand il me mit dans la nécessité de le dissoudre.

" Vous êtes sur le point, Messieurs, de retourner dans vos foyers, et de rentrer dans la masse commune de vos Concitoyens. Permettez moi de vous